
 
 

Zápisnica z 5.  riadneho zasadnutia OZ v Župčanoch,  
konaného dňa 25.05.2023 

 
Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 
Neprítomní :  Dulin Tomáš, Ing. Germuška Stanislav. PhDr. Štiavnický Jaroslav 
Verejnosť:     podľa priloženej prezenčnej listiny 
 
      P r o g r a m                
1. Otvorenie 
2. Určenie overovateľov zápisnice 
3. Schválenie programu rokovania  
4. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 
5. Návrh VZN č. 2/2023 o výške príspevkov na čiastočnú úhradu výdavkov v školách 

a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 
6. Návrh záverečného účtu obce Župčany za rok 2022 
7.  Žiadosť o vydanie záväzného stanoviska k územnému konaniu pre spoločnosť LIRI n.o. 
8.  Rôzne 
9.  Záver 
 
 
Bod 1.Otvorenie zasadnutia 
 
Rokovanie obecného zasadnutia otvoril Martin Dlugoš, starosta obce. Privítal všetkých 
prítomných. Ospravedlnení poslanci: Dulin Tomáš, Ing. Germuška Stanislav. PhDr. 
Štiavnický Jaroslav. Starosta konštatoval, že počet prítomných poslancov je 6 a OZ je 
uznášania schopné.  
 
Bod 2.Určenie overovateľov zápisnice 
 
  Za  zapisovateľku bola určená Ing. Iveta Lipjancová a za overovateľov zápisnice bol určený  
Michal Molnár a Ing. Katarína Hudáková 
 
Bod 3.Schválenie programu rokovania  
    Návrh programu rokovania bol zverejnený na úradnej tabuli obce Župčany, ako aj na 
webovom sídle obce Župčany dňa 19.05.2023. 
Starosta obce dal hlasovať za návrh zverejneného programu. 
 
Hlasovanie č. 1 
 Za:                 6     
 Proti :            0                         
 Zdržal sa :     0 
 
 Následne starosta obce dal priestor na doplnenie programu. Zo strany poslancov nebol 
vznesený návrh na doplnenie programu a tak sa postupovalo podľa zverejneného a  
doručeného programu zasadnutia. 
 
 
 



 
Bod 4.Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 
 
 Starosta obce previedol kontrolu plnenia uznesenia z predchádzajúceho zasadnutia 
a konštatoval nasledovné: 
Uznesenie  č.  28/04/2023 – vykonané, pracovný pomer so zvoleným hlavným kontrolórom 
bol uzavretý od 24.04.2023 a hlavný kontrolór obce v rámci mesiaca apríl odpracoval svoj 
úväzok 
29/04/2026 – cedačná zmluva s VVS bola podpísaná, následne vykonaná prehliadka 
stavbyvedúceho na  danom úseku a práce budú vykonané na základe dohody a termíne 
v priebehu mesiaca jún 2023 
30/04/2023  - úloha v riešení, dofinancovanie bude vykonané po obdŕžaní faktúry zo 
stavebného úradu po ukončení 2. Štvrťroka 2023 
31/04/2023 odpredaj nehnuteľného majetku do  PSK  v štádiu riešenia , čaká ns na schválenie 
prevodov zastupiteľstvom PSK 
32/04/2023  je v štádiu realizácie so začatím výskumných prác na Kaštieli dňa  28.05.2023. 
Ide o historicko – architektonický výskum pre vykonanie obnovy tejto národnej kultúrnej 
pamiatky a následne bude pokračovať príprava projektovej dokumentácie 
 Následne po ukončení kontroly plnenia uznesení z predchádzajúceho zasadnutia starosta obce  
dal návrh na uznesenie v znení: 
 
Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie kontrolu predchádzajúcich uznesení v súlade so 
zákonom č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. 
 
Hlasovanie č. 2 
Za:                  6                                               
Proti :             0                                    
 Zdržal sa :     0 

 
 
 
Bod 5.Návrh VZN č. 2/2023 o výške príspevkov na čiastočnú úhradu výdavkov v školách 
a školských zariadeniach. 
 
    Starosta obce predložil prítomným poslancov návrh VZN  č. 2/2023 o výške príspevkov na 
čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce Župčany. 
Predložený návrh bol podľa zákona o obecnom zriadení zverejnený zákonným spôsobom na 
dobu 15 dní , t.j. od 09.05.2023 na verejné pripomienkovanie a diskusiu.  
 Zmena nastáva iba v článku 4 bod 1 návrhu VZN, kde výška príspevku na stravovanie 
v školskej jedálni sa mení  a to v závislosti od  finančného pásma A a B na nákup potravín na 
jedno jedlo podľa vekových kategórii stravníkov, ktoré je určené  Ministerstvom školstva, 
vedy, výskumu a športu SR s účinnosťou od 01.01.2023.  Pre ZŠ s MŠ Župčany  sa jedná 
o finančné pásmo 3.    
Starosta obce dal priestor na pripomienkovanie zo strany poslancov. Keďže  pripomienky 
neboli vznesené, starosta obce dal hlasovať za návrh  VZN v znení: 
 
 OZ schvaľuje návrh VZN č. 2/2023 o výške príspevkov na čiastočnú úhradu výdavkov 
v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce . Nariadenie nadobúda 
účinnosť  15 dňom od vyvesenia. 



 
Hlasovanie č.3 o VZN 2/2023 
Za:                  6                                               
Proti :             0                                    
Zdržal sa :      0 

Č. 33/05/2023 
 

Bod 6. Návrh záverečného účtu obce za  rok 2022 
  Návrh záverečného účtu za rok 2023 predkladá starosta obce a stanovisko  k záverečnému 
účtu predložil hlavný kontrolór obce Ing. Očipa. 
Návrh záverečného účtu bol zverejnený na úradnej tabuli obce Župčany ako aj na webovom 
sídle dňa 09.05.2023 na pripomienkovanie. 
 Starosta obce požiadal hlavného kontrolóra obce Župčany o stanovisko k záverečnému účtu  
za rok 2022 
Ing.  Slavomír Očipa  hlavný kontrolór obce  v zmysle zákona č. 583/2004 o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy a v súlade so zákonom 36/1990 Zb. o obecnom zriadení §18 f 
predložil písomné stanovisko k záverečnému účtu, ktorý je súčasťou zápisnice a následne 
podal  ústne vysvetlenie k tomuto záverečnému účtu. Stanovisko hlavného kontrolóra 
k záverečnému účtu za rok 2022 bolo  zaslané a predložené poslancom pred zasadnutím na 
pripomienkovanie. Hlavný kontrolór obce objasnil svoje stanovisko k záverečnému účtu, 
hospodáreniu obce za rok 2022 ako aj hľadisko  odborného spracovania podľa zákona 
o rozpočtových pravidlách, ďalej súlad spracovania s všeobecne záväznými právnymi 
predpismi. 
 Záverom konštatoval, že záverečný účet  bol  zverejnený zákonným spôsobom dňom  
09.05.2023  a odporúča obecnému zastupiteľstvu ho schváliť bez výhrad. 
 
   Starosta obce  oslovil prítomných poslancov aby sa vyjadrili k návrhu Záverečného účtu.   
Keďže nikto z prítomných nemal nič  na doplnenie a pripomienkovanie, starosta obce preto 
požiadal o schválenie záverečného účtu za rok 2022 v znení: 
 
Obecné zastupiteľstvo v Župčanoch 
A. berie na vedomie 

 stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu záverečnému účtu za rok 2022 
 

B. schvaľuje 
1. celoročné hospodárenie obce bez výhrad 
2. tvorbu rezervného fondu vo výške 8.696,77 eur 

 
C. potvrdzuje  

spôsob financovania schodku rozpočtu z rezervného fondu a z ostatných príjmových 
finančných operácií 

 
Hlasovanie č. 4 
Za:                  6                                               
Proti :              0                                    
Zdržal sa :       0 

Uznesenie č. 34/05/2023 
 
 
 



 
Bod 7.  Žiadosť o vydanie záväzného stanoviska k územnému konaniu pre spoločnosť 
LIRI n.o. 
   Dňa 26.04.2023 bola  na obec Župčany doručená žiadosť o vydanie záväzného stanoviska 
k územnému konaniu pre vybudovanie Zariadenia pre seniorov v k.ú. obce Župčany. 
  Starosta obce na úvod odovzdal slovo pánu Sabolovi, ktorý  zastupoval spoločnosť LIRI n.o. 
Petrovany  a požiadal ho  o prezentáciu  zámeru využitia územia, v k.ú. obce Župčany.  Pán 
Sabol sa ujal slova a vysvetlil  zámer spoločnosti Liri n.o. nasledovne: 
V k.ú. obce Župčany na 7 pozemkoch v lokalite  Za záhradami  má spoločnosť Liri záujem 
vybudovať Zariadenie pre seniorov asi pre 30 klientov ako celodenný s  vybudovaním  20 
parkovacích miest pre osobné automobily , ako aj vybudovaním parkovacích miest pre 
imobilných. Ďalej priestor pre  uloženie a odvoz komunálneho odpadu.  Predložil 
zjednodušenú projektovú dokumentáciu umiestnenia  navrhovaného zariadenia , ktorá je 
vypracovaná projektantom Ing. Petrom Kačírom. Spoločnosť LIRI poskytuje svoje služby už 
8 rokov. Začiatok výstavby by mal byť plánovaný  v roku 2023 a odovzdanie do prevádzky v 
roku 2025. Jedná sa zhruba o 900 m2. Výstavba bude realizovaná  zo zdrojov spoločnosti 
LIRI ako aj z dotácie od ÚPSVaR.  
  Aby spoločnosť mohla začať realizovať tento zámer je potrebné zo strany obce zmeniť 
územný plán obce z obytnej časti na časť občianskej vybavenosti.  
Po ukončení vystúpenia p. Sabola starosta obce dal priestor na rozpravu pre poslancov. 
Pani poslankyňa Gemušková,  privítala takýto návrh nakoľko obec takého zariadenie nemá, 
ale navrhuje, aby tam boli uprednostnení občania obce Župčany.  Podotkla , že sa vytvoria aj 
nové pracovné príležitosti  pre občanov. 
Hlavný kontrolór obce na to reagoval, či ekonomické  je to prepočítané a obec nebude znášať 
ekonomické dôsledky na čo bolo odpovedané , že nie.  
   Po ukončení rozpravy k danému starosta obce dal hlasovať za návrh uznesenia v znení: 
 
A/Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie  
 Žiadosť o zmenu  územného plánu 
 
B/Obecné zastupiteľstvo schvaľuje  
 zmenu využitia pozemkov  pri  otvorení územného plánu parcelné čísla KNC 641/123, 
641/124, 641/125/, 641/126/, 641/117, 641/118, 641/119  z IBV na občiansku vybavenosť. 
 

 
 

Hlasovanie č. 5 
Za:                  6                                               
Proti :             0                                    
Zdržal sa :      0 

Uznesenie č. 35/05/2023 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



K bodu 8. Rôzne 
 
V rámci bodu Rôzne starosta obce informoval  o: 
1. Obec realizuje prieskum trhu na dopravné značenie v obci Župčany 
2. Realizuje sa prípravná fáza  projektovej dokumentácii na obnovu Kaštieľa v obci Župčany 
3. Obec začína s realizáciou výstavby detského ihriska v časti Ovocný sad, na čo finančné 

prispela firma LINAK a to čiastkou 2000,00€ . Obec oslovila aj spoločnosť L.C. Manager, 
ktorá súhlasila s finančnou podporou na realizáciu detského ihriska. Obec oslovuje aj 
ďalšie spoločnosti a zapojiť sa môže každý kto má záujem podporiť výstavbu ihriska. 

4. V Kaštieli sa začal historicko-architektonický výskum. Je to jedna z podmienok pre 
vykonanie obnovy tejto národnej kultúrnej pamiatky a zároveň nám priblíži viac  o tomto 
historickom vzácnom objekte.  

5. Pripravuje sa príprava projektovej dokumentácie na  budovu Materskej školy.  
      a budovy Základnej školy,  nakoľko školstvo čakajú zmeny a nastupuje povinná  reforma      
      školstva  v školskom roku 2026/2027. Nastupuje piaty ročník  v rámci prvého stupňa  
      základnej školy  a preto je potrebné upraviť priestory v budove školy a doriešiť piaty   
      ročník.  
6. Prebehli konzultácie na vybudovania vodovodu   v časti  Nad Jablone  a Vysoká 

z vodojemu Svinia     
7. Začalo sa s vysporiadaním pozemkov od SPF v časti Nad jablone. 
8. Začali sa prípravy na územné konanie  vybudovania miestnej  komunikácie v časti 

Paločajka 
9. Dávam do pozornosti kamene popri cestách a preto je potrebná práca poriadkovej komisie 

aby to začala riešiť. Termín do 15.06.2023  a zodpovedný  je predseda poriadkovej 
komisie. Jedná sa o časť Nad Jablone a smer na Medzany. Je potrebné riešiť ich 
odstránenie, prípadne navrhnúť nápady na nápravu a parkovanie aut. 

10. Je spustená nová web stránka. Stále sa aktualizuje, pripravuje sa   nová aplikácia a 
notifikácia pre smartfoóny ,aby to malo vyššiu úroveň. Aplikácia je vyrobená, ale ešte 
neschválená. 

11. Obec v rámci PHSR na web stránke zverejnila dotazník, ktorý Vás prosíme vyplniť, aby  
obec  plnohodnotne  pripravila rozvojový dokument pod názvom Plán hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja na roky 2023 – 2030 a zapracovala aj požiadavky občanov. Tento 
dokument je aj v papierovej podobe, ktorý sa bude distribuovať spolu s obecnými 
novinami . 

12. Obec pripravuje Deň rodiny a to 24.06.2023, ako celodenná akcia so začiatkom o 10,00 
hod. Bližšie informácie budú poskytnuté po ukončených folklórnych slávností . Na  tejto 
akcii by sa malo otvárať aj detské  ihrisko. 

13. Zámena pozemkov v  časti Lúčky – P. H.  žiada o zámenu pozemkov ako výmenu za svoj 
pozemkoch poskytnutý na miestu komunikáciu za  pozemok z cirkevného, ktorý vlastní 
obec. 
Záver k tomuto bodu :  poslankyňa Germušková navrhuje pracovné  stretnutie vlastníkov 
pozemkov z danej lokality na spoločné prekonzultovanie pre a proti, čo sa týka . 
Starosta obce s daným návrhom súhlasí a zvolá pracovné stretnutia vlastníkov pozemkov.  
 
V rámci rôzneho   starosta obce navrhol, aby parkovanie na obecných cestách bolo za 
poplatok prijatím VZN. K tomuto bodu návrhy majú poslať poslanci do 15.06.2023 
  
Starosta obce ďalej apeluje na to, že sanácia ciest, ktorá prebehla bola nedostatočná, 
nakoľko po každom daždi sa situácia obnoví, voda nie je odvedená a  preto poslanec 
Dulin ma pripraviť návrh riešenia. 



Starosta obce dal priestor pre verejnosť: 
  O slovo požiadala pani Z. ktorá apelovala na neúnosnú situáciu na hlavnej ceste v časti 
pri čísle domu 124. Nie sú tam chodníky a úsek je nebezpečný . Ďalej apelovala  na  to, že 
pri rodinnom dome č. 129 je neustále otvorená brána na chodník, čo je taktiež veľmi 
nebezpečné pre chodca, nakoľko sa chodec musí odkloniť na cestu. 
Odpoveď starostu: chodníky sa v krátkej dobe riešiť nebudú, pokiaľ sa nenájdu finančné 
zdroje. Budú sa osadzovať dopravné značky na  zníženie rýchlosti. 
Ďalej podotkla otáčanie autobusov  na križovatke a nie tam, kde je to podľa cestovného 
poriadku .  
Poslanec Novotný navrhuje otáčanie autobusov pod úvoz kom smer Medzany.  

      Poslankyňa Hudáková  apelovala na starostu na zníženie rýchlosti, prípadne osadenie          
      dopravných značiek /napr. pozor zákruta/ v úseku Župčany- Medzany.  

Starosta obce na to reagoval a upozornil na situáciu prejazdu motorových vozidiel cez 
obec Župčany  kde podotkol, že sa to ešte zhorší, pretože SÚC PSK bude opravovať, resp. 
vylepšovať povrch vozovky v tomto úseku. Snažíme sa aspoň o obmedzenie  nákladnej 
dopravy v danom úseku  a po otvorení tunela sa situácia možno zlepší. 
 
Z verejnosti : 
A/ pán F. sa  dožaduje sa odpovede za čo bola preplatená Fa v roku 2022 v rámci Zmien 
a doplnkov, keď sa nič nedialo. Odpoveď starostu:  
 Bol vykonaný návrh na zapracovanie lokality Dolina, lokality  Stráň  a návrh na 
sprístupnenie lokality Lúčky cez obecný pozemok. Avšak ďalej sa nepokračovalo  v rámci 
Zmien a doplnkov. 

       Pán  A. mal zastrešovať ako papierovo tak aj finančne. Podmienka zo strany obce  bola    
      dať na to iba súhlas, nakoniec to uhradila obec na vlastné náklady 
       Orez stromov v parku   -  konáre sú polámané , poškodené a zhrozí nebezpečenstvo     
       previsajúch konárov v hornej časti okolo parku a preto žiada ich orez.  

Odpoveď starostu :  Obec Župčany v rámci projektu z Programu obnovy dediny podala 
žiadosť  o finančný príspevok na rok 2023 vo výške 8000,00 €  na odborné ošetrenie 
vybraných druhov stromov v parku a preto sa bude vykonávať výrub, resp. orez kritických 
stromov.  Jedná sa o 17 kritických stromov. Tento projekt zastrešuje poslanec Germuška. 
B/ Pán H :   
Pán H. podotkol, že návrh na vybudovanie sociálneho centra bude pre obec z jeho znalostí  
neekonomické.  
Upozornil, že zastupiteľstva sú skryté – protiprávne, nakoľko on chce vedieť ktorý 
poslanec na čo a ako reaguje a ako hlasuje. 
Obec prijala nového pracovníka pána Mihaľa - cez projekt, kde 15% hradí obec, podľa 
jeho poznatkov je aj to veľa.  
Uviedol, že starosta znížil platy zamestnancov aby mal na svoje odmeny.  
Napájanie na kanalizáciu - starosta nesúhlasí s jej napájaním aj keď je v lokalite 
vybudovaná kanalizačná sieť.  
Starosta obce nedáva kolaudačné rozhodnutia a pridŕža iba svojej skupine.  
Starosta obce upozornil pána H. na časový limit v rozprave podľa platného rokovacieho 
poriadku. Pán H. ho obvinil, že nikomu nestopuje čas a robí si čo chce. Po uplynutí 
časového limitu dal starosta otázku na poslancov s požiadavkou na hlasovanie, či 
schvaľujú predlženie času pre vystúpenie. Bol tam prejavený nesúhlas s pokračovaním 
v monológu p. H. Napriek tomu pán H. pokračoval v prejave, kde to skĺzlo do osobných 
ukážok a tak starosta poďakoval  všetkým za účasť a ukončil zasadnutie OZ.  
 
 



 
 
 
 
Zasadnutie bolo ukončené o 20,00 hod. 
 
 
 
Zapísala: Ing. Iveta Lipjancová 
 
 
 
V Župčanoch dňa 01..06.2023 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
Ing. Hudáková Katarína 
 
Molnár Michal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Martin Dlugoš 
Starosta obce 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


